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YÖNETİM KURULU 

FAALİYET RAPORU 

(19.12.2017-15.01.2018) 

 

 

Sayın Meclis Üyeleri,  

 

Oda Meclisimizin 25 Ocak 2018 tarih ve 57 sayılı toplantısının gündeminde yer alan, Yönetim Kurulumuzun 

19 Aralık 2017-15 Ocak 2018 tarihleri arasındaki faaliyetlerinin en önemlilerini içeren çalışmaları 

bilgilerinize sunulmuştur.   

Saygılarımızla,  

Yönetim Kurulu  

 

I- KAYIT,  DEĞİŞİKLİK ve TERKLER: 

19.12.2017-15.01.2018 tarihleri arasında Odamıza;  

192 Yeni üye kaydedilmiş,                                                                                                                             

562 Üyenin kayıtlarında değişiklik yapılmış,    

161 Üyenin kaydı silinmiştir. 

15.01.2018 Tarihi İtibariyle Toplam Üye Sayımız: 25.975  

 

II- DEVAM EDEN FAALİYETLER: 

1- Oda Meclisince onaylanmış olan 2018 yılı Çalışma Planı ve Bütçesi çerçevesinde çalışmalarımız,   

2- Odamız üyelerine yönelik eğitim, bilgilendirme ve danışmanlık faaliyetlerimiz,   

3- Üye firmalara yönelik başlatmış olduğumuz Oda hizmetlerinin tanıtımı ve Mesleki Yeterlilik Belgesi 
zorunluluğu bilgilendirme ziyaretlerimiz,  

4- ATOSEV’in mülkiyet sorununun çözülmesine yönelik ilgili makamlarla görüşmelerimiz ve hukuki 
girişimlerimiz, (Büyükşehir Belediyesi’ne açılan davamız devam etmektedir. Ayrıca ATOSEV Tesisinin 

üzerinde bulunduğu arazinin imar planında Sosyo-Kültürel Tesis Alanı olarak değişikliğe gidilmesi için 

Büyükşehir Belediyesi’ne yapılan başvurumuz kabul edilmiş olup; değişiklikle ilgili süreç devam etmektedir. 
Ayrıca söz konusu arsanın satın alınması ile ilgili olarak Adana Büyükşehir Belediye Başkanı ile görüşülmüş 

olup; konu incelemeye alınmıştır.) 

5- Odamız üyelerinin ihracat kapasitelerini artırmaya yönelik olarak başlattığımız “İhracat Hamlesi 

Projemiz”in yeni dönemine yönelik çalışmalarımız, (Programın son aşaması kapsamında Dış Ticaret 

Danışmanlığı hizmeti verilecek firmalar seçilmiş olup; düzenlenen toplantı ile eksiklikleri ve ihtiyaçları 
doğrultusunda verilecek danışmanlık hizmetleri belirlenmiştir. Ocak ayı içerisinde proje danışmanlarınca 

firmalara yapılacak ziyaretler takvimlendirilecek ve danışmanlık hizmeti sunulacaktır.)  

6- Odamız yeni hizmet binasının yapımına yönelik çalışmalarımız, (Projeler ihaleye hazır hale getirilmiş olup; 

arsa üzerindeki imar sorununu ortadan kaldırmaya yönelik çalışmalarımız devam etmektedir. İmar planında 

Odamızca talep edilen değişikliklerin kesinleşmesi için süreç devam etmektedir.) 

7- Çukurova Kalkınma Ajansı’nın (ÇKA) 2015 Yılı Mali Destek Programı kapsamında yürütülen ve 2016 

yılında tamamlanan “Adana’da İşletmeler Dijital Dünyaya Birlikte Adım Atıyor” Projesi’nin sürdürülebilirliği 
Odamız imkânlarıyla sağlanmaktadır.  

8- Çukurova Kalkınma Ajansı (ÇKA) 2015 Yılı Mali Destek Programı kapsamında yürütülen ve 2016 yılında 
tamamlanan “TR62 (Adana-Mersin) Bölgesi’nde Yer Alan Firmaların Rekabet Edebilirliği İçin Ticari Bilgi ve 

İstihbarat Merkezi Kurulumu” Projesi’nin sürdürülebilirliği Odamız imkânlarıyla sağlanmaktadır. 

9- Adana Valiliği önderliği ile hayata geçirilen ve Odamızın paydaşı olduğu “Rekabet İçin Strateji Adana 

(RİS) Projesi”ne yönelik çalışmalarımız, (Proje yürütme kurulunda görevli çalışanlarımızca projeye katkı 

sağlanmaktadır)   

10- Çukurova Üniversitesi’nin, ÇKA’nın Güdümlü Proje Desteği programına başvurusunu yaptığı ve 

Odamızın da proje ortağı olduğu “Kimya Vadisi Projesi”ne yönelik çalışmalarımız, (Çukurova Üniversitesince 
yapılan proje başvurusu ÇKA Yönetim Kurulunca kabul edilmiş ve Kalkınma Bakanlığı’na sunulmuştur. 

Kalkınma Bakanlığı’nın onayının ardından sözleşme imzalanarak proje faaliyetlerine başlanacaktır.)   
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11- Odamız öncülüğünde, “Adana Tarıma Dayalı İhtisas Organize Sanayi Bölgesi” kurulmasına yönelik 
çalışmalarımız (Başvurumuz Gıda, Tarım ve Hayvancılık Bakanlığınca ön kabulden geçmiş olup, yer tespit 

komisyonunun ön değerlendirme raporu da olumlu olarak gelmiştir. 10 Ocak 2018 tarihinde Yer Tespit 

Komisyonu bir kez daha Odamız ev sahipliğinde toplanmıştır )  

12- Odamız, Çukurova Üniversitesi ve Adana Tanıtım ve Kalkınma A.Ş. (ATAK) işbirliği ile devam eden 

“Plato Adana Projesi”ne yönelik çalışmalarımız,  

13- Adana İli Kürkçüler Beldesinde “Adana Tekstil Kent Küçük Sanayi Sitesi” ile “Adana Ayakkabıcılar 

Küçük Sanayi Sitesi” nin kurulmasına yönelik, lobi ve destek çalışmalarımız,  

14- Çukurova Kalkınma Ajansı (ÇKA) Cazibe Merkezleri Programı kapsamında, İlimiz başvuruları arasında 

Kalkınma Bakanlığı’nca desteklenmek üzere kabul edilen tek proje olan “Seyhan Girişimcilik Merkezi 
Projesi”ne yönelik çalışmalarımız, (Başvuru sahibi Çukurova Üniversitesi olup; Adana Bilim ve Teknoloji 

Üniversitesi, Seyhan Belediyesi, Odamız, Adana Sanayi Odası, KOSGEB Adana İl Müdürlüğü, Bilim Sanayi 

Teknoloji Bakanlığı Adana İl Müdürlüğü ortaklığında yürütülecektir.) 

15- Tescilli Adana Kebabının, Avrupa Birliği Patent tescilinin, Adana Şalgamı ile Adana Biber Salçası’nın 

coğrafi işaret tescilinin alınmasına yönelik başlattığımız çalışmalarımız,  

16- 6769 Sayılı Sınai Mülkiyet Kanunu kapsamında, Odamızla Coğrafi İşaret Kullanma Sözleşmesi yaparak 
Tescilli Adana Kebabını üreten ve satan işyerlerine yönelik, Adana Kebabının üretim ve sunum talimatına 

uygun olarak üretilip üretilmediğini tespit etmek amacıyla, İç Ticaret Müdürlüğü ve Tescilli Adana Kebabı 

Denetim Komisyonu tarafından başlatılan yıllık olağan denetimler,  

17- Odamızın 2018-2021 Dönemi Stratejik Planının hazırlanmasına yönelik olarak, Meclis Üyelerimizin 

katılımıyla düzenlenmesi planlanan çalıştaya yönelik çalışmalarımız,  

18- Odamızca, ilimizdeki okul açığının giderilmesi ve Odamızın adını taşıyacak okul binasının yaptırılmasına 

yönelik Meclisimizce alınan karar kapsamındaki çalışmalarımız, (Protokol kapsamında Odamızın bağış tutarı 
Milli Eğitim Bakanlığının Merkez Bankası’ndaki hesabına 16 Ekim 2017 tarihinde aktarılmıştır.)  

19- TOBB tarafından başlatılan Dijital Dönüşüm Projesi’ne Odamızın geçiş tarihi Ocak 2018 içerisinde 
belirlenecek bir tarihe ertelenmiş olup; Odamızın projeye intibakına yönelik çalışmalarımız,  

devam etmektedir. 

 

III- TAMAMLANAN FAALİYETLER: 

1- Odamıza olan gecikmiş aidat borçları zaman aşımı sınırına gelen üyelerin, Bakanlık talimatı gereği icra 

takipleri açılmıştır.  

2- 2018 yılı için “Meslek Grupları Destek Programı” Yönetim Kurulunca belirlenmiş olup, yeni program 

Odamız web sayfasında yayınlanmıştır. 

3- 18-19-20 Aralık 2017 tarihlerinde Odamızca yürütülen Avrupa İşletmeler Ağı Doğu Akdeniz Projesi 
kapsamında Otel Seyhan’da İnovasyon Yönetimi Eğitimi düzenlenmiştir. 

4- 20 Aralık 2017 tarihinde, Otel Seyhan’da İnovasyon Yönetimi Eğitimi’nin kapanışı ve sertifika töreni 
yapılmıştır. 

5- 28 Aralık 2017 tarihinde, Adana HiltonSa Otel’de Meclis Üyelerimize görev sürelerince yapmış oldukları 

katkılar anısına plaket takdim edilmiş, sonrasında TCMB Eski Başkanı Süreyya SERDENGEÇTİ tarafından 
“Türkiye Ekonomisi Nereye” konulu sunum gerçekleştirilmiştir. 

6- 28 Aralık 2017 tarihinde, Odamız Yönetim Kurulu, Meclis ve Disiplin Kurulu Üyeleri, Meslek Komitesi 

Başkanları ile Personelin katılımıyla 2017 Yılı Çalışmalarının ve 2018 Yılında Yapılacak Çalışma ve 
Projelerin değerlendirildiği çalışma yemeği düzenlenmiştir.  

7- 11-12 Ocak 2018 tarihlerinde, Odamızda MEYBEM A.Ş. tarafından Mesleki Yeterlilik Belgelendirme 

Teorik Sınavları gerçekleştirilmiştir. 

 

IV- İLGİLİ MAKAMLARA GÖNDERİLEN MESLEK KOMİTESİ KARARLARI:  

Meslek Komitelerinin dönem içerisinde almış olduğu kararlar Yönetim Kurulumuz tarafından değerlendirilmiş 
ve ilgili makamlara bildirilmiştir.  

1- Odamız 8. Grup Meslek Komitesi Toplantısında alınan karar;  

50 ve üzeri personel çalıştıran şirketlerde istihdamı zorunlu personel konusunda sıkıntı yaşanmaktadır. Engelli 

vatandaşlarımız için %40 engel aranmakta ancak, Sağlık Bakanlığı engel kriterlerini sık sık değiştirmesiyle 

beraberinde %40 rapor alabilen personel sıkıntısı yaşamaktayız. Ayrıca % 40 engellilere zaten Devlet 

tarafından farklı desteklerde olduğundan %40 engelli personel bulmakta zorlanılmaktadır. Diğer yandan %30-
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35 engelli olan vatandaşlarımızda işsiz kalmaktadır. Zorunlu engelli oranın % 20'lere düşürülmesi adına 

Odamızca girişimlerde bulunulması hususunu dile getirmişlerdir. 

Konu, TOBB’a iletilmiştir. 

2- Odamız 10. Grup Meslek Komitesi Toplantısında alınan karar;  

Bilindiği üzere Ayakkabıcılık Sektörü bölgemizde istihdama katkı sağlayan öncü sektörlerin başında gelmekte 

ve malumları olduğu üzere Adana Ayakkabıcılar Sanayi Sitesi kuruluş çalışmaları halen devam etmektedir. 

Ancak sektör nitelikli eleman,  markalaşma, hammadde, makine teçhizat ve yeni pazarlar bulma gibi birçok 

sorunla uğraşmaktadır. Bu kapsam da sektörümüzün daha fazla gelişip kalkınması istihdama daha fazla katkı 

sağlaması amacıyla Çukurova Kalkınma Ajansınca sektörümüze yönelik Makine ve teçhizat desteği 

sağlanması yönünde Odamızca girişimlerde bulunulması hususunu dile getirmişlerdir. 

Konu, Çukurova Kalkınma Ajansı’na iletilmiştir. 

3- Odamız 23. Grup Meslek Komitesi Toplantısında alınan karar;  

Üyelerimizin yoğun olduğu Kızılay, Obalar ve Saydam Caddelerinde dolmuş yoğunluğu nedeniyle sıkça trafik 

kazaları yaşanmakta ve üyelerimizin işleri olumsuz etkilenmektedir. Bu kapsamda söz konusu caddelerde 

trafiğin rahatlatılması yönünde Odamızca girişimlerde bulunulması hususunu dile getirmişlerdir. 

Konu, Adana Trafik Denetleme Şube Müdürlüğü’ne iletilmiştir. 

4- Odamız 23. Grup Meslek Komitesi Toplantısında alınan karar;  

Yaz saati uygulaması nedeniyle havalar erken kararmakta, bundan dolayı üyelerimiz yoğun olduğu aynı 

caddelerde dilenci tarzında kötü niyetli kişilerce üyelerimiz taciz edilmektedir. Özellikle kapıya dayanarak 
yemek veya harçlık istenilmekte, verilmediği takdirde üyelerimize tehditkar tacizlerde bulunulmaktadır. Bu 

nedenle bu caddelerde havaların kararmasından işyerlerimizin kapanış saatine kadar güvenliğin arttırılması 

için Odamızca girişimlerde bulunulması hususunu dile getirmişlerdir. 

Konu, Adana İl Emniyet Müdürlüğü’ne iletilmiştir. 

5- Odamız 28. Grup Meslek Komitesi Toplantısında alınan karar;  

Artan rekabet AVM ve e-ticaret baskısı nedeniyle gün geçtikçe satışlarda zorlanan perakende beyaz eşya 

mağazaları, sene başında yapılan ÖTV indirimi sayesinde nefes almış, satışlar belli oranda artış göstermiştir. 

Ancak ÖTV teşviki bittikten sonra sektörde daralma başlamış, Ekim-Kasım aylarında satışlarda ciddi düşüşler 

yaşanmıştır. Ayrıca tüketicinin alım gücünün azalması sonucu kredi kartlarındaki taksit sayısının kısa olması 

satışları olumsuz etkilemektedir. Bu kapsamda; özelikle elektronik ürünlerde 6 taksitle sınırlandırılmasının 

kaldırılarak 12 aya çıkarılması ve bunun yanında, sektörümüzde sürekli bir ivmenin yakalanabilmesi için vergi 

indirimine gidilerek sektörümüzde canlanma yaşanacağı değerlendirilmiş olup, konuyla ilgili Odamızca 

girişimlerde bulunulması hususunu dile getirmişlerdir. 

Konu, TOBB’a iletilmiştir. 

6- Odamız 38. Grup Meslek Komitesi Toplantısında alınan karar;  

Piyasanın genel durumu dikkate alındığında zaten sıkıntıda olan sektörlerin ilan reklam vergilerinde yapılacak 
artışlar ile daha da zorlanacağı, bu nedenle 2018 yılı için ilan reklam vergilerinde bir artışa gidilmemesi için 

Odamızca girişimlerde bulunulması hususunu dile getirmişlerdir. 

Konu, Adana Büyükşehir Belediyesi Başkanlığı’na iletilmiştir. 

7- Odamız 38. Grup Meslek Komitesi Toplantısında alınan karar;  

Adana Ticaret Odası üyelerini bilgilendirmek amacıyla; 2018 yılı ilan ve reklam vergileri tarifesinin Odamızca 

temin edilmesi hususunda girişimlerde bulunulmasını dile getirmişlerdir. 

Konu, Adana Büyükşehir Belediyesi ile Seyhan, Yüreğir, Çukurova ve Sarıçam İlçe Belediyelerine iletilmiştir. 

8- Odamız 40. Grup Meslek Komitesi Toplantısında alınan karar;  

Sigorta şirketlerinin eksperleri dışında araştırmacıları yetkili olmadığı halde, eksper gibi araştırma yapmakta 

ve sigortalılara baskı yaparak hasar tazminatlarından feragat etmeleri için çeşitli gerekçeler öne sürerek 
zorlamaktadır. Bu da müşterilerimizi mağdur etmekte, sektörümüzde de iş kaybına yol açmaktadır. Konunun 

TOBB Sigortacılık Müdürlüğü'ne iletilmesi gerektiği hususunu dile getirmişlerdir. 

Konu, TOBB’a iletilmiştir. 
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9- Odamız 5, 8, 21. Grup Meslek Komitesi Toplantısında alınan kararlar; 

Hükümetimizin, Et ve Süt Kurumu vasıtasıyla piyasa fiyatının altında et satışı uygulaması ile dar gelirli 

halkımızın geçimine katkı sağlamasına yönelik destekler olumlu karşılanmaktadır. Bununla birlikte kasap, 
besici ve marketler başta olmak üzere sektörü olumsuz etkilediğini görüyoruz. Uygulamanın sadece iki zincir 

marketle sınırlı kalması, önemli ölçüde katma değer ve istihdam sağlayan üyeler açısından haksız rekabet 

yaratmaktadır. Ucuz et satın almak için belirlenen marketlere giden müşterilerin et dışında başka ürünler de 

satın almaları ve bu marketlere ayak alışkanlığı oluşması, diğer marketlerin müşteri kaybına neden olmaktadır. 
Reklam, indirim promosyon gibi yüksek maliyetlerde yapılan çalışmalar sayesinde kazanılan müşteri kitlesinin 

azalması, sıkıntılı günler geçiren perakende sektörünü daha da zora sokmaktadır. Bu aşamada, söz konusu 

uygulamanın, belirli zincir mağazalarla sınırlı kalmaması ve üyelerimiz arasında eşit şartlarda rekabetin 
sağlanması için bu projeye katılmak isteyen tüm marketlerde uygulanmasının gerektiği düşünülmektedir. 

Ülkemizin nüfusu sürekli artarken hayvan sayısının aynı oranda artmaması, üretim maliyetlerinin yüksek 
olması et fiyatların yükseltmektedir. Arzın talebi karşılayamaması nedeniyle oluşan açığın kapatılması 

amacıyla canlı hayvan ve et ithalatına izin verilmektedir. İthalat kısa vadeli bir çözüm olsa bile kalıcı çözüm 

için hayvancılık sektörüne yönelik üretimi arttırıcı ve destekleyici politikalar izlenmesi, kendi hayvanını kendi 

üreten bir sisteme geçilmesi gerekmektedir. Bu noktada özellikle yerli üreticinin desteklenerek üretimin 
artırılmasını hayati önem taşıdığı kanaatindeyiz. 

Öncelikle hedef yurtiçi üretimimizin arttırılması olmalıdır. Ancak mevcut uygulama devam ettiği sürece diğer 
firmaların mağdur olmaması ve eşit rekabet koşullarının tesisi için Et ve Süt Kurumuna et ithalatında 

uygulanan sıfır gümrük vergisi özel sektöre de aynı şekilde uygulanmalıdır. 

Sektör temsilcileri piyasada etin Kg maliyetinin KDV dahil 36,25 TL olduğunu, işletme maliyeti ile birlikte 

etin satış fiyatının 43 TL’yi bulduğunu belirtmektedir. Dolayısıyla sektörde faaliyet gösteren firmaların, 

belirlenen iki zincir marketin fiyatları ile rekabet edebilmesi, sıfır kar marjı ile dahi mümkün olmamaktadır. 

Önerimiz; perakende et satışında uygulanan % 8 KDV oranının %1’e indirilmesidir. Eğer bu indirim 

sağlarınsa sektör de %8 oranında indirim ile fedakarlık yapmaya hazır olduğunu ifade etmektedir. Söz konusu 

KDV indirimin hayata geçirilmesi ile birlikte etin piyasa fiyatından %15 indirim sağlanmış olacak, çok daha 
fazla sayıda vatandaşımız daha fazla et tüketme olanağına sahip olabilecektir. 

Hususları ifade edilmiş olup, konu ile ilgili Odamızca girişimde bulunulmasını dile getirmişlerdir. 

Konu, TOBB’a iletilmiştir. 

 

V- İLGİLİ MAKAMLARA GÖNDERİLEN YAZILARIMIZA GELEN CEVABİ YAZILAR: 

1- Odamız 23. Grup Meslek Komitesinin almış olduğu karar doğrultusunda; 

Adana Valiliği İl Emniyet Müdürlüğü’nden gelen yazıda; “İlgi yazı ile 23. Grup Meslek Komitesi kararı ile 

üyelerinizin yoğun olduğu Kızılay, Obalar ve Saydam Caddelerinde dolmuş yoğunluğu nedeni ile sıkça trafik 
kazaları yaşandığı ve üyelerinizin işleri olumsuz etkilendiği, söz konusu caddeler üzerinde trafiğin 

rahatlatılması yönünde girişimlerde bulunulması talep edilmiştir.   

Konu ile ilgili olarak; trafik denetleme şube müdürlüğümüz görevlilerince çarşı merkezinde günün her 

saatinde toplu taşıma araçları üzerinde denetimler yapılmakta kural ihlali yaptığı tespit edilen sürücülere 

gerekli gerekli yasal işlemler uygulanmaktadır. 5216 sayılı büyükşehir belediye kanunun 7. Maddesi  (f) 
bendinde “kara, deniz, su ve demiryolları üzerinde işletilen her türlü servis ve toplu taşıma araçları ile taksi 

sayılarını, bilet ücret ve tarifelerini, zaman ve güzergahlarını belirlemek, durak yerlerini tespit etmek görevi 

Büyükşehir Belediye Başkanlığı’na verilmiştir. Bu kapsamda; Büyükşehir Belediye Başkanlığı Ulaşım 

Koordinasyon Merkezi (UKOME)’nin 2017/42 kararı ile şehir merkezinde yoğun trafik akışını rahatlatmak 
için yeni güzergah belirlenerek mevcut toplu taşıma araçlarının çarşı merkezine girmeden çember etrafında 

döndürülmesi yönünde alınan kararın hayata geçirilmesi durumunda çarşı merkezinde trafik akımının 

rahatlayacağı değerlendirilmektedir.” Denilmiştir.  

2- Odamız 24. Grup Meslek Komitesinin almış olduğu karar doğrultusunda; 

Odamız 24. Grup (Mobilya, Mefruşat) Meslek komitesinin ilan reklam vergilerinin daha önceleri 

reklam/marka yazısı boyutuna göre alınmaktayken, artık reklam tabelasının tamamına vergi alındığı ile ilgili 

yazına istinaden Adana Büyükşehir Belediyesi’nden gelen cevabi yazıda; 

“Her ne kadar komite kararında ilan ve reklam vergilerinin tabelada yer alan reklam/marka yazısı boyutuna 

göre vergi alındığı belirtilse de 2464 Sayılı Belediye Gelirler Kanununda İlan ve Reklam Vergilerin tabela 

üzerinde bulunan logo veyahut reklam yazısı üzerinden alınacağına dair bir ibare bulunmamakta birlikte 

kayıtlarımızda bu şekilde yapılan bir işleme rastlanılmamıştır. Aynı kanunun İlan ve Reklam vergilerinin 
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hangi tarifeye göre alındığının belirtildiği 15’ nci maddesinin “1 ‘nci bendinde Dükkan, ticari ve sınai 

müessese ve serbest meslek erbabınca çeşitli yerlere asılan ve takılan her çeşit Levha, yazı ve resim gibi ilan 

sabit ilan ve reklamların beher metrekaresinden yıllık olarak” vergi alınacağının belirtildiği. Kanunun bu 

maddesinden de asılan veya takılan levhanın m2’ si üzerinden vergi alınacağı açıkça belirtilmektedir. Reklam 

unsurlarının m2 birim fiyatları ise ilgi (e) Gelir İdaresi Başkanlığının 45 Seri No’ lu Belediye Gelirleri Kanunu 

Genel Tebliğinde;  

2464 sayılı Kanuna aşağıdaki geçici 7 nci madde eklenmiştir. 

“GEÇİCİ MADDE 7- 2013 yılında uygulanmak üzere belediye meclislerince belirlenmiş olan bu Kanunun 5 

inci maddesinde. 21 inci maddesinin birinci fıkrasının (III) numaralı bendinde, 56 ıncı maddesinde, 60 ıncı 

maddesinde ve 84 üncü maddesinin birinci fıkrasının 3 numaralı bendinde yer alan maktu vergi ve harç 

tarifeleri. Kanunun 96 ncı maddesinin (A) fıkrasının ikinci paragrafı gereğince Bakanlar Kurulunca tespit 

edilecek karar yürürlüğe girinceye kadar uygulanmaya devam edilir.”  hükmü yer aldığından, ilgili kanun 

hükmü gereğince 2013 yılından uygulanmak üzere Adana Büyükşehir Belediyesi Meclisince belirlenmiş olan 

ücret tarifesi üzerinden İlan ve Reklam Vergisi tahakkuk işlemleri yapılmaktadır.  

Yine aynı geçici maddede Bakanlar Kurulunca maktu vergi ve harç tarifeleri tespit edilip karar yürürlüğe 

girinceye kadar devam eder denildiğinden ve henüz ilgi (e) tebliğden sonra Bakanlar Kurulunca İlan ve 

Reklam Vergileri için maktu vergi ve harç tarifeleri tespit edilmediğinden 2013 yılı için belirlenen oranlar 

uygulanmaya devam etmektedir. 

Yine ilgi (d) Danıştay Kararı incelendiğinde amblemsiz flamadan ilan ve reklam niteliği taşımadığı halde vergi 

alındığı iddia edilerek açılan davada; Vergi Mahkemesinin bu durumda vergi alınmasında usulsüzlük 

görmediği kararı doğru bulunarak dava Danıştay tarafından reddedilmiştir. Bu Danıştay kararından satışa 

yönelik dikkat çekici unsurların reklam öğesi olduğu anlaşılmaktadır.  

Özellikle belirtilen konulara, kurumsal firma olarak nitelendirilen tüm yurt genelinde hizmet veren dış 

görselleri aynı olan işletmelerde karşılaşılmaktadır. Sadece ismin yazılı olduğu kısım için vergilendirmenin 

yapılması durumu rutin Sayıştay denetimlerde tespit edilerek eksik vergi alınması kabul edilip, kamu zararı 

oluştuğu raporlanmaktadır. 

Tüm bu hususlar çerçevesinde; Adana Büyükşehir Belediyesinin ilgili birimlerince yapılan işlemlerin kamu 

zararına sebebiyet vermeden, yasal mevzuatlar ve konu ile ilgili yargı kararları doğrultusuna yapıldığı, yapılan 
işlemlerde hukuksuzluk bulunmadığı, Bakanlar Kurulunca tespit edilecek karar yürürlüğe girinceye kadar 

işlemlerin bu şekilde yapılmaya devam edileceği hususunu bilgilerinize rica ederim.” denilmiştir. 

3- Kasım Ayı Meclis Toplantısında; Meclis Üyesi Halil AVCI’nın dile getirdiği Kentsel dönüşüm 

yönetmeliğinde, MİA (Merkezi İş Alanlarına) konut yapılamaz denildiği bu nedenle Belediye meclislerinde 

alınacak kararla imar planlarındaki, plan notuna konut yapılabilir ibaresinin eklenmesi gerektiği, Kentsel 

dönüşüm yönetmeliğinde, yol cephesine göre hesaplanan çekme mesafelerinin yine plan notlarına işlenmesi 

gerektiği hususları ile ilgili olarak  

Adana Büyükşehir Belediyesi’nden gelen cevabi yazıda; 

“Merkezi İş Alanları (MİA) olarak belirlenen alanların plan notlarına iş merkezi ve konut alanları yapılabilir 

ifadesinin işlenmesi ve çekme mesafelerinin imar planlarına da yeniden düzenlenmesi hususu talep 

edilmektedir. Konu ile ilgili olarak; Belediyemizin Seyhan, Çukurova, Sarıçam ve Yüreğir İlçeleri sınırları 

içerisinde yaklaşık 3.000 hektar alanda hazırlanan 1/5.000 ölçekli nazım imar olanı revizyonu yapmış olup 

önceki imar planlarında MİA olarak planlanan alanların mevcutta karma alan kullanımı (Ticaret ve Konut) 

içerisinde yer aldığı ve Çevre Ve Şehircilik Bakanlığı Mekansal Planlama Genel Müdürlüğü’nün MİA 

alanlarında konut kullanımının yer alamayacağı görüşü doğrultusunda bu plan revizyonu kapsamında 

değerlendirilerek 1/25.000 ölçekli 1/5.000 ölçekli nazım imar planında MİA olarak planlanmış olan bazı 

alanlar TİCK (Ticaret Ve Konut Alanı) olarak planlamıştır. Ancak söz konusu planlar iş bu yazı tarihi 

itibariyle henüz kesinleşmemiştir. İlgi yazıda talep edilen bir diğer konu olan çekme mesafeleri ile ilgili 

konular ilgili İlçe Belediyelerin yapmakta yükümlü olduğu 1/1.000 ölçekli uygulama imar planının konusu 

olduğundan söz konusu talebin bu kapsamda değerlendirilmesi gerekmektedir.” Denilmiştir. 

Alınan cevabi yazı kapsamında çekme mesafeleri ile ilgili konular; Seyhan, Yüreğir, Çukurova ve Sarıçam İlçe 

Belediye Başkanlıklarına iletilmiştir. 
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VI - KATILDIĞIMIZ TOPLANTILAR VE TÖRENLER: 

1- 18 Aralık 2017 tarihinde, Sheraton Adana Otel’de düzenlenen “Uluslararası İşgücü Kanunu Uygulanması 

Üzerine Kamu-Özel Sektör İstişaresi Çalıştayı”na Genel Sekreter Yrd. Barış Gökhan TOPAL, 

2- 19 Aralık 2017 tarihinde, TOBB’da düzenlenen Ticaret Odaları Konsey Toplantısı’na Yönetim Kurulu 

Başkanı ve TOBB Ticaret Odaları Konsey Başkan Yardımcısı Atila MENEVŞE ile Konseydeki diğer 

temsilcimiz Meclis Üyesi Halil AVCI, 

3- 20 Aralık 2017 tarihinde, Sheraton Otel’de İŞKUR Adana İl Müdürlüğü ve Odamız işbirliğinde düzenlenen 

“Adana İnsan Kaynakları Yönetimi Zirvesi”ne Yönetim Kurulu Başkanı Atila MENEVŞE, Genel Sekreter 

Yrd. Barış Gökhan TOPAL, Dış Ekon. İliş. ve Org. Şefi Berna ÖVÜL, 

4- 21 Aralık 2017 tarihinde, İstanbul’da düzenlenen İKV Yönetim Kurulu Toplantısına Yönetim Kurulu 

Başkanı ve İKV Yönetim Kurulu Muhasip Üyesi Atila MENEVŞE, 

5- 21-22 Aralık 2017 tarihlerinde TOBB’da düzenlenen Dış Ticarette İstihbarat İkinci Aşama Eğitimlerine Dış 

Ekon. İliş. ve Org. Memuru Esra ANTEPÜZÜMÜ ve Kemal TAN, 

6- 23-24 Aralık 2017 tarihlerinde TOBB’da düzenlenen TOBB Dijital Dönüşüm Projesi Eğitimi’ne Mali İşler 

Müdürü Mahmut Şevket İŞİIŞIK, Oda Sicil Müdürü Mertol MERCİMEK, Oda Sicil Memuru Gülsüm 

ÜNKAT ve Mali İşler Memuru İlksen MUMOĞULLARINDA, 

7- 24 Aralık 2017 tarihinde, Seyhan Otel’de düzenlenen Yeni Adana Gazetesinin 100.Yıl Kokteyline Yönetim 

Kurulu Başkanı Atila MENEVŞE, 

8- 25 Aralık 2017 tarihinde, TOBB önderliğinde; Odamız, Adana Sanayi Odası ve Adana Ticaret Borsası ev 

sahipliğinde Adana HiltonSA Otel’de gerçekleşen “Girişim Sermayesi Adana Buluşması” etkinliğine Yönetim 

Kurulu Başkanı Atila MENEVŞE, Başkan Yardımcısı Muzaffer Emin YUMUŞAK, Yönetim Kurulu Üyeleri 

Emine NARGİLE ve Mehmet Şah ABA, Genel Sekreter V. Birol YARMAN, Dış Ekon. İliş. ve Org. Şefi 

Berna ÖVÜL, 

9- 26 Aralık 2017 tarihinde, Ç.Ü. Bahçe Bitkileri Bölümü Öğretim Üyeleri ile Tarıma Dayalı İhtisas OSB ile 

ilgili yapılan İstişare Toplantısına Yönetim Kurulu Başkanı Atila MENEVŞE ve Odamız Tarım İhtisas OSB 

Danışmanları Vedat KAHYALAR ile Can KABAALİ, 

10- 27 Aralık 2017 tarihinde, ÇKA Toplantı Salonu’nda Adana Valisi Sayın Mahmut DEMİRTAŞ’ın 

Başkanlığında Düzenlenen “Ekonomi Değerlendirme Toplantısı”na; Yönetim Kurulu Başkanı Atila 

MENEVŞE, Başkan Yardımcısı Muzaffer Emin YUMUŞAK ve Genel Sekreter Yardımcısı Barış Gökhan 

TOPAL, 

11- 29 Aralık 2017 tarihinde, Mersin Valiliği’nde düzenlenen ÇKA Aralık Ayı Yönetim Kurulu Toplantısı’na 

Yönetim Kurulu Başkanı ve ÇKA Yönetim Kurulu Üyesi Atila MENEVŞE, 

12- 3 Ocak 2018 tarihinde,  Adana Valiliği Öncülüğünde Sürdürülen Güney Adana Kalkınma Projesi 

Kapsamında Hazırlanan “Meslek Liseleri Girişimci Oluyor” Projesinin Yüreğir İlçesi Atatürk Mesleki ve 

Teknik Anadolu Lisesinde Düzenlenen Açılış Törenine Yönetim Kurulu Başkanı Atila MENEVŞE, 

13- 3 Ocak 2018 tarihinde, Odamızca restorasyonu yaptırılıp Çukurova Üniversitesine kullanım hakkı verilen 

tarihi binada gerçekleşen “Sanatçılarıyla Adana” konulu toplantıya Yönetim Kurulu Başkanı Atila 

MENEVŞE, 

14- 4 Ocak 2018 tarihinde, Adana Valiliği Emniyet Müdürlüğünce ÇKA toplantı salonunda düzenlenen 

“Gençlik Geleceğimizdir Projesi” Açılış Toplantısına Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Muzaffer Emin 

YUMUŞAK, 

15- 4 Ocak 2018 tarihinde, TOBB’da düzenlenen “Dijital Dönüşüm” Toplantısına Odamız Bilgi İşlem 

Danışmanı Mustafa AÇIKKAR ve Bilgi İşlem Memuru Sercan ALPARGU, 

16- 5 Ocak 2018 tarihinde, 5 Ocak Adana’nın Düşman İşgalinden Kurtuluşunun 96. Yıldönümü Kutlama 

Etkinlikleri kapsamında Atatürk Parkı’nda düzenlenen Çelenk Koyma Törenine Genel Sekreter V. Birol 

YARMAN, 

17- 5 Ocak 2018 tarihinde, Galeria yanındaki festival alanında MHP Genel Başkanı Devlet BAHÇELİ’nin 

katılımıyla Adana Büyükşehir Belediyesi’nce düzenlenen Toplu Açılış ve Temel Atma Töreni’ne Yönetim 

Kurulu Başkanı Atila MENEVŞE, 

18- 5 Ocak 2018 tarihinde, Adana Hilton Otelde Adana Büyükşehir Belediyesince Düzenlenen “5 Ocak 

Resepsiyonu”na Yönetim Kurulu Başkanı Atila MENEVŞE, 
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19- 6 Ocak 2018 tarihinde, TÜYAP Adana Uluslararası Fuar ve Kongre Merkezinde düzenlenen ÇUFAŞ 

Yönetim Kurulu Toplantısı’na ve 11. Çukurova Kitap Fuarı’nın açılışına Yönetim Kurulu Başkanı Atila 

MENEVŞE, 

20- 9 Ocak 2018 tarihinde, Seyhan Rotary Kulübü’nün davetine, konuşmacı olarak Yönetim Kurulu Başkanı 

Atila MENEVŞE, 

21- 10 Ocak 2018 tarihinde, Adana HiltonSA Otel’de, Türkiye Yatırım Destek ve Tanıtım Ajansı ile ÇKA 

tarafından ve Odamız işbirliğiyle düzenlenen “Türk-Yemen İş Forumu”na, Yönetim Kurulu Başkanı Atila 

MENEVŞE, Genel Sekreter V. Birol YARMAN, Basın ve Halkla İlişkiler Şefi Yusuf TOPRAK ve Dış Ekon. 

İliş. ve Org. Şefi Berna ÖVÜL, 

22- 10 Ocak 2018 tarihinde, Türk-Yemen İş Forumu Kapsamında Gerçekleştirilen Gala Yemeği’ne Yönetim 

Kurulu Başkanı Atila MENEVŞE, Başkan Yardımcıları Mehmet ŞAHBAZ ve M.Emin YUMUŞAK ile 

Yönetim Kurulu Üyeleri Zübeyt ŞENDUR, Mehmet Şah ABA, Şahin GÜNEŞER, Emine NARGİLE, Meclis 

Başkan Yardımcısı Yüksel YAVUZ ile Genel Sekreter V. Birol YARMAN, Genel Sekreter Yardımcısı Barış 

Gökhan TOPAL ve Basın ve Halkla İlişkiler Şefi Yusuf TOPRAK, 

23- 11 Ocak 2018 tarihinde, ADASO’da düzenlenen İl İstihdam ve Mesleki Eğitim Yürütme Kurulu 

Toplantısına Genel Sekreter Yardımcısı Barış Gökhan TOPAL, 

24- 12 Ocak 2018 tarihinde, Adana Valiliği’nde düzenlenen 2018 Yılı 1. Dönem İl Koordinasyon Kurulu 

Toplantısı’na Genel Sekreter V. Birol YARMAN, 

katılım sağlamıştır. 

 

VII- ODAMIZDA YAPILAN TOPLANTILAR ve TÖRENLER: 

1- 19 Aralık 2017 tarihinde, Odamız ev sahipliğinde ve Adana Valisi Sayın Mahmut DEMİRTAŞ ve Adana 

Büyükşehir Belediye Başkanı Hüseyin SÖZLÜ’nün katılımlarıyla “Ayakkabıcılar Küçük Sanayi Sitesi 

Bilgilendirme Toplantısı”, 

2- 19 Aralık 2017 tarihinde, Hesapları İnceleme Komisyonu’nun aylık Olağan Toplantısı, 

3-  22 Aralık 2017 tarihinde, Odamız İş Sağlığı ve Güvenliği Kurulu Olağan Toplantısı, 

4- 28 Aralık 2017 tarihinde, Aralık ayı Oda Olağan Meclis Toplantısı, 

5- 29 Aralık 2017 tarihinde, Aralık ayı Olağan Personel Toplantısı, 

6- 9 Ocak 2018 tarihinde, T&D Hukuk Bürosu, BGA Bilgi Güvenliği A.Ş. ve Bilişim Teknolojileri Stratejik 
Araştırmalar Derneği (BİTEKSAM) işbirliğiyle “Kişisel Verilerin Korunması Kanunu Farkındalık Eğitimi”, 

7- 10 Ocak 2018 tarihinde, T.C. Gıda, Tarım ve Hayvancılık Bakanlığı yetkilileri ile Bakanlıkça uygun 

görülen Bakanlıkların İl Müdürlüklerinin yetkililerinin katılımıyla, “Adana Tarıma Dayalı İhtisas OSB Projesi 
İçin Yer Tespit Komisyonu Toplantısı”, 

8- 12 Ocak 2018 tarihinde, Odamızca yürütülen İhracat Hamlesi Projesi kapsamında ileri seviye dış ticaret 
danışmanlığı için seçilen firmaların yetkililerinin ve Proje Danışmanlarının katılımıyla düzenlenen 

değerlendirme toplantısı, 

Odamızda gerçekleşmiştir. 

 

VIII- ODAMIZA YAPILAN ZİYARETLER: 

1- 22 Aralık 2017 tarihinde, TÜİK Bölge Müdürü Durmuş Ali ŞAHİN, 

2- 22 Aralık 2017 tarihinde, Vakıfbank Yönetim Kurulu Başkanı İsmail ALPTEKİN, Genel Müdürü Mehmet 
Emin ÖZCAN ve Adana Bölge Müdürü Akgün KOÇ ve Genel Müdür Yardımcılarından oluşan heyet, 

3- 28 Aralık 2017 tarihinde, Karaisalı Meslek Yüksekokulu Müdürü Prof. Dr. Ramazan BİLGİN, 

4- 2 Ocak 2018 tarihinde, MHP İl Başkanı ve beraberindeki İl Yönetimi, 

5- 8 Ocak 2018 tarihinde, Ziyapaşa Bulvarı Geliştirme ve Koruma Derneği Başkanı Naci SEZEK ve 

beraberindeki heyet, 

6- 8 Ocak 2018 tarihinde, Adana Anadolu Lisesi Müdürü Erdal SEVİM, 

7- 11 Ocak 2018 tarihinde, Hürriyet Müşteri İlişkileri Yönetmeni Rıfat EREN ve Reklam Müdürü Çiğdem 

ÇELİK, 
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8-15 Ocak 2018 tarihinde, Odeabank Genel Müdür Yrd. Gökhan SUN ve Adana Şubesi Grup Müdürü Ahmet 
Can KARAOĞLU, 

Odamızı ziyaret etmiştir. 

 

IX - ODAMIZCA YAPILAN ZİYARETLER: 

11 Ocak 2018 tarihinde, KOSGEB Adana İl Müdürlüğü görevine yeni başlayan Mücahit Alper KARCI’yı, 
Yönetim Kurulu Başkanı Atila MENEVŞE, Başkan Yardımcısı M. Emin YUMUŞAK, Yönetim Kurulu 

Üyeleri Zübeyt ŞENDUR, Şahin GÜNEŞER, Emine NARGİLE, Erdinç GÜNEYLİ, Mehmet Şah ABA, Ziya 

Alim KOÇER, Meclis Üyesi Cemal AKIN ve Genel Sekreter V. Birol YARMAN’dan oluşan heyet 

makamında ziyaret etmiştir. 


